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درمکتب امام

با مردم باش و با اسلام باش
آنها که پایه حکومت شان بر قلوب مردم نیست، نظیر همین حکومت های سابق 

بود که وقتی که رفتند، مردم ریختند در خیابانها و گل ریختند و نقل ریختند و آن 

مسائلی که هر که بوده دیده هر که نبوده شنیده. من همین معنا را به شاه سابق 

تذکر دادم که کاری نکن که مثل پدرت وقتی بروی همه شادی کنند؛ با مردم باش 

و با اســام باش؛ مسیرت مسیر ملت باشد؛ خیانت نباشد در کار، خدمتگزار مردم 

حکومتها باید باشند؛ و این آدم نشنید این حرفها را.
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آمریکا برجام را آچمز کرده
نام این موفقیت بزرگ نیست!
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سرویس سیاسی-
روزنامه زنجیره ای شرق در یادداشتی با  اشاره به اظهارات و اقدامات اخیر برجام و شرط گذاری های آن نوشت 

برخلاف نظر برخی خوش بین ها برجام در بدترین حالت خود قرار دارد!
در بخشی از این یادداشت آمده است: »برخی از تحلیل های خوش بینانه، تصمیم اخیر ایالات متحده آمریکا 
را »شکست ترامپ و پیروزی برجام« و موفقیتی برای جامعه جهانی در حفظ توافق هسته ای ارزیابی کرده اند... با 
ادامه وضعیتی که ترامپ هرچند ماه یک بار با تصمیم پیش بینی نشده خود بر جهان و بالطبع بر کشورمان تحمیل 
می کند و در تحلیل نهایی برجام را آچمز کرده و در حالت »نه اجرا و نه توقف« قرار می دهد، چه باید کرد؟ شاید 

بتوان وضعیت کنونی را بدترین حالت برای برجام نامید.«
رئیس جمهور دو روز پیش در اختتامیه جشنواره فارابی خارج نشدن آمریکا از برجام را موفقیت و پیروزی نامید. 
این در حالی اســت که به نظر می رســد آمریکا در دفعات گذشته که سخن خروج را پیش کشیده اما خارج نشده 
اساســا قصد خروج نداشــته بلکه به دنبال آن است تا همواره خروج از برجام را به عنوان گزینه محتمل و نزدیک 

نشان دهد تا به این واسطه شرکت ها و بانک های خارجی را از همکاری با ایران منصرف کند.

ماجرای چرخش اصلاح طلبان
روزنامه اعتماد در شماره دیروز خود یادداشتی را با عنوان »مواجه رئیس جمهور با اعتراضات« منتشر کرد. 

در بخشــی از این نوشــتار آمده است: »رئیس جمهور نباید... در سخنراني هایش به رویارویي لفظي و جنجال 
کلامي با شخصیت هاي جناح رقیب تقلیل یابد. بالاخره برخي از شخصیت ها و فعالان سیاسي منتقد آقاي روحاني 
هستند. در مسئله اي به این مهمي چشم جامعه به حرف هاي رئیس جمهور جلب شده است. شان او چنین نیست 

که همه جا نقل شود که آقاي روحاني جواب حجت الاسلام صدیقي را داده است.«
نویســنده در ادامه به این نتیجه رســیده است که »حتما همه از بکار بردن القاب توهین آمیز براي معترضین 

ناراحتند و به خصوص به کار گیري چنین ادبیاتي در تریبون هاي مذهبي وعبادي.«
ابتدای امر، هنگامی که اعتراضی نسبت به مشکلاتش معیشتی شکل گرفت دولتمردان و شخص معاون اول 
محترم دولت و سپس روزنامه های اصلاح طلب خطی را پی گرفتند بدین صورت که اعتراض حرکتی مردمی نبوده 

و توطئه ای از جانب قشر یا گروه خاصی است که منتقد دولت تدبیر و امید هستند.
در آن ایام روزنامه های منتقد دولت اعتراض مسالمت آمیز و در چارچوب قانون را حق مردم عنوان کرده 
و خواستار توجه دولت به مسائل معیشتی مردم شدند که این موضع گیری به شدت از جانب رسانه های دولت 
مورد هجمه و هجوم قرار گرفت. وقتی اعتراض ها به اغتشــاش و آشــوب آفرینی بدل شد روزنامه های منتقد 
دولت نظیر کیهان به صراحت علیه آن موضع گیری کردند. اما جالب آن اســت که در ادامه اصلاح طلبان به 
این نتیجه رسیدند که بهتر آن است که اعتراض ها را توطئه برخی عنوان نکرده و ظاهرا خود را همراه نشان 
دهند. یادداشتی که یکی از تئوریسن های اصلاح طلب در روزنامه شرق به تاریخ 10دی 96 منتشر کرد سند 
محکمی است بر آنچه گفته شد: »اصلاح طلبان باید چه رویکرد و موضع گیری ای در قبال اعتراضات چند روز 
گذشته اتخاذ کنند؟ دشوار بودن پاسخ این پرسش، باعث شده اصلاح طلبان ترجیح بدهند سکوت کنند؛ چون 
هر پاســخی که بدهند، آنها را با دســته ای از دردسر ها رو به رو خواهد کرد. اگر از اعتراض ها جانبداری نکنند، 
درســت است که از واکنش های احتمالی مســئولان مصون می مانند اما در مقابل با شماتت و اعتراض جدی 

معترضان رو به رو خواهند شد.«

شأن رئیس جمهور
نکته دیگر آنکه متاسفانه آنچه دیده می شود تکاپوی ناشایستی برای تحریف و ترورشخصیت منتقدان دولت 
است. این را در نظر داشته باشید که دولتمردان و حامیان رسانه ای آنها از اینکه امامان جمعه از اعتراض های قانونی 
مردم حمایت کرده و خواستار توجه دولت شده بودند به شدت گله مند بودند. اما اکنون که اتاق های فکر آنها به 
این نتیجه رسیده که همسو نشان دادن خود با اعتراض مردم منفعت سیاسی آنها را در پی خواهد داشت تغییر 
رویه صورت گرفت. امام جمعه موقت تهران در سخنان خود نه اعتراض مردم بلکه آن عده ای را که با سوءاستفاده 
از شــرایط به ایجاد اغتشــاش، آسیب رساندن به اموال عمومی و خصوصی مردم، کشتن افراد بی گناه، آتش زدن 

پرچم ایران و... پرداختند را مورد خطاب و سرزنش قرار داد.
در بخش دیگری از یادداشــت اعتماد آمده اســت: »همین جا مي توان صمیمانه به رئیس جمهور عزیز گوشزد 
کرد که به کار بردن برخي تعابیر مشابه از ناحیه ایشان براي منتقدین شان هم چندان براي همه خوشایند نیست.«

روحانی در سخنانی )که به قول نویسنده در شان ریاست جمهور نبوده( چه این بار و چه در گذشته و آن 
 هم به دفعات، الفاظی به مراتب تند و توهین آمیز را نه علیه آشوبگران بلکه علیه اهالی قلم و روزنامه نگاران 
به کار برده است. الفاظی نظیر: »بی سواد، بی شناسنامه، مزدور، کاسب تحریم ، کودک صفت، حسود، بزدل، ترسو، 
جیب بر، بی قانون، مستضعف  فکری، بیکار، متوهم، غوطه ور در فساد، سوءاستفاده گر، خرابکار، عقب مانده، تازه 
به دوران رسیده، عصر حجری، هوچی باز، منفی باف، یأس آفرین، ناشکر، به جهنم بروند، یک مشت لات! و...«

تضمینی به نام امضای »کری« 
روزنامه آرمان در مطلبی نوشت: »برخی برجام را یک تهدید و خطر برای کشور تفسیر کردند و در این زمینه 
با کشــورهای معاند همصدا شــدند. به همین دلیل برخی در داخل کشور طعم شیرین برجام را به کام مردم تلخ 
کردند. این در حالی بود که دوران پسابرجام مصادف با روی کار آمدن ترامپ شد و وی نیز به شکل های مختلف 

تلاش کرد ایران در دوران پسابرجام به اهداف خود دست پیدا نکند«.
جماعت بزک کار شیطان بزرگ حاضر نیستند نازک تر از گل به آمریکا بگویند و ترجیح می دهند مطابق میل 

آمریکا توپ را در زمین داخلی بیندازند.
پس از امضای برجام، برخی دولتمردان و مدعیان اصلاحات که هیچ پاسخ قانع کننده ای به انتقادات دقیق و 
کارشناسی منتقدان نداشتند با اجرای عملیات روانی علیه منتقدین، آنها را در کنار رژیم صهیونیستی موانع به بار 
نشستن برجام عنوان کردند. این در حالی است که مقامات رژیم صهیونیستی به دفعات از برجام دفاع کردند. برای 
نمونه در تیرماه سال جاری، در دوسالگی برجام مقام ارشد امنیتی رژیم صهیونیستی )کارمی گیلون رئیس اسبق 
شــین بت( در فارن پالیسی نوشــت: »برجام برای تل آویو یک موهبت بود و به همین دلیل، حتی سرسخت ترین 
منتقدین برجام از جمله ترامپ، نتانیاهو و تعدادی از همکاران من در مراکز نظامی و امنیتی اسرائیل نیز امروز علنا 

یا تلویحا به نتایج مثبت آن اذعان دارند یا اینکه دستکم برخلاف گذشته در برابر آن سکوت کرده اند«.
علیرغم کارنامه سیاه آمریکا در اجرای تعهدات بین المللی و نقض  عهدهای مکرر زنجیره ای ها از اعتماد به قول 
آمریکایی ها نوشــتند. برای نمونه، روزنامه زنجیره ای شــرق- دی ماه 9۴- در تیتر یک نوشت: »اطمینان تهران از 

اجرای برجام، امضای کری تضمین است«.
روزنامه آرمان مدعی شده است که »دوران پسابرجام مصادف با روی کار آمدن ترامپ شد« این در حالی است 
برجام از روز اول اجرا-دی ماه 9۴- توسط دولت اوباما نقض شد و این عهدشکنی تا آخرین روزهای ریاست جمهوری 
اوباما ادامه داشت و وی در واپسین روزهای ریاست جمهوری، قانون وضعیت اضطراری علیه ایران را تمدید کرد و 

به قول برخی رسانه ها، با این کار»آخرین لگد را به برجام زد«.
آن جماعتی که مدعی بود امضای کری تضمین اســت و تحریم ها به تاریخ پیوســت، حالا که تشت رسوایی 

برجام از بام افتاده است،با بی مسئولیتی به دنبال شریک جرم می گردد.

پول پروژه های واگذار شده
در حالی که دولتمردان در حرف های خود پیوسته از شفافیت روزنامه شرق در گزارشی نوشت: »دولت پولی 
برای اجرای پروژه های عمرانی ندارد، به همین دلیل چند سالی است قصد کرده پروژه ها را به بخش خصوصی بدهد 
تا هم اجرای طرح ها به تعویق بیشتر نیفتد و هم درآمدی از این محل عاید دولت شود. اما عملکرد واگذاری هایی 
که از سال 1٣9۴ تا خرداد 1٣96 منتشرشده نشان می دهد بابت واگذاری ۴۴ هزار و 1٣1 پروژه، به جز ٨٥6 میلیارد 

تومان چیزی به خزانه واریز نشده است.«
شــرق در ادامه گزارش خود تصریح کرده اســت: »در نمونه گزارش هایی که وزارت اقتصاد تهیه کرده 
می تــوان ناکامی در واگذاری پروژه های عمرانی از ســال 1٣٨٨ تاکنــون را ملاحظه کرد. در قوانین بودجه 
سال های 1٣٨9 تا 1٣9٥ به رغم پیش بینی منابع در این باره، صرفا سال 1٣٨9 به میزان ٨٥٥  میلیارد تومان 
و در سال 1٣9٥ فقط یک میلیارد و 600 میلیون تومان عملکرد وجود داشته است. برای سال 1٣96 نیز در 
قانون بودجه به میزان سه هزار و ٥00 میلیارد تومان از این محل منظور شده است که در هفت ماه عملکرد 

یک میلیاردی محقق می شود.«

دوقطبی سازان علیه دوقطبی سازی!
افراطیون مدعی اصلاحات که سابقه شورش علیه جمهوریت و آشوب افکنی را در کارنامه خود دارند، از کنار 

جنایات عده ای اغتشاشگر در فتنه 96 به راحتی عبور می کنند و دست به مغالطه گری می زنند.
روزنامه ایران دیروز در مطلبی نوشــت: »ما یک کل به هم پیوســته و واحد داریم که آن را ایران و مردمانش 
را نیز ملت ایران می نامیم. این ملت مثل هر ملت دیگری می توانند با هم دچار اختلاف بشــوند یا حتی دســت 
به اشــتباهاتی بزنند. به صرف وجود این دســت اختلافات یا ارتکاب برخی اشتباهات نمی توان جامعه و مردم را به 

چند دسته تقسیم کرد و گفت آن قسمت از جامعه »مردم« هستند و بقیه مردم نیستند.«
عده ای از مدعیان اصلاحات خود را به خواب زده اند و حاضر نیســتند عاملان آدم کشــی، تخریب اموال 
عمومی و آتش زدن پرچم مقدس جمهوری اســلامی و مساجد و حسینیه ها را در فتنه زمستان 96 آشوبگر 
بنامند. آنان همچنین حاضر نشدند قیام پرشکوه ملت علیه فتنه 96 را در صفحه نخست روزنامه های خود، 
جز یکی دو روزنامه، بازتاب دهند. این رویکرد ناشایســت برخاســته از سابقه ســیاه این طیف در فتنه ٨٨ 
 و حمایت از فتنه گرانی اســت که حماســه حضور ٨٥ درصدی در انتخابات را با دروغ تقلب و قداره کشــی 

و بلوا افکنی به کام مردم تلخ کردند. 
ایران همچنین نوشت: »تریبون هایی مانند نماز جمعه بسیار متفاوت از منابر معمولی روحانیون هستند، چرا 
که ابعادی نه تنها ملی بلکه بین المللی دارند و کلمه به کلمه آن روی روابط ما با دنیا، فرهنگ جامعه و نگاه مردم 
به حاکمیت تأثیر دارد. اگر چنین تریبون  مهمی در مســیر دوقطبی ســازی جامعه ما قرار بگیرد، روزهایی خواهد 

رسید که هیچ کس را توان مقابله با حجم اختلافاتی که زاییده این دو قطبی هستند، نباشد.«
این فضاسازی ها در حالی است که خطیب جمعه این هفته تهران، میان اعتراض و آشوبگری تفکیک قائل شد 
و بر مدیریت کارآمد برای حل مشکلات کشور و معضلات معیشتی مردم تأکید کرد اما افراطیون مدعی اصلاحات 
کــه در ایــام انتخابات از ایجاد دو قطبی های کاذب »افراطی ـ میانه رو«، »جنگ ـ صلح« و »آزادی ـ محدودیت« 

حمایت کردند، دست به فرافکنی می زنند و فرار به جلو می کنند.

سخنگوی کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 
کل کشور ســال ۹7 با اشــاره به جلسه 
روز یکشــنبه اعضای هیئت رئیســه این 
کمیسیون و رئیس مجلس با رئیس جمهور 
و تیم اقتصــادی دولت گفت: توصیه ما این 
بود که در حــذف یارانه افراد عجله نکند و 
اغلب متقاضیــان یارانه را از دریافت یارانه 

محروم نکنند.
به گزارش ایســنا، علی اصغر یوســف نژاد در 
نشست خبری ظهر دیروز خود اظهار کرد: اعضای 
هیئت رئیســه کمیســیون تلفیق به اتفاق آقای 
لاریجانی روز یکشــنبه با رئیــس جمهور و تیم 
اقتصادی دولت دیدار کردند و موضوع جلسه هم 
مواردی بود که در کمیســیون تلفیق مراعا مانده 
بود از جمله برداشــت صندوق توســعه ملی که 
پیشــنهاداتی در لایحه در این باره آمده بود ولی 
چون اذن رهبری نداشت کمیسیون تلفیق آن را 
مراعا گذاشت. همچنین درباره اشتغال و موضوعات 

مهم دیگر نیز بحث هایی صورت گرفت.
وی بــا اشــاره به تاکید دولــت و مجلس بر 
واقع بینــی در تصویب و اجرای بودجه گفت: نظر 
ما این اســت که لایحه پیشــنهادی دولت و نظر 
کمیســیون تلفیق به عنوان محصول مشــترک 
فکری بین دولت و کمیســیون تلفیق به صحن 

مجلس ارائه شود.
یوسف نژاد تصریح کرد: نظر کمیسیون تلفیق 
این است که مشخصا در موضوع هدفمندی یارانه ها 

مصوبات به ظرفیت ها و توانمندی ها و واقعیت ها 
نزدیک باشــد چراکه ایــن کار باعث عملیاتی و 
اجرایی شــدن بودجه می شــود. در این زمینه ما 
پیشنهاد دولت را درخصوص هدفمندی تصویب 
کردیــم اما توصیه ما به دولت این اســت که در 
حذف یارانه بگیران عجله نکند و شــتاب نداشته 
باشــد. به نظر می رسد دولت این توان را دارد در 
 شرایط خاصی اغلب افراد متقاضی یارانه را محروم

 نکند.
نماینده ســاری خاطرنشــان کرد: بحث 
حامل های انرژی یکی دیگر از موارد مطروحه 
در این نشست بود. نقطه نظر کمیسیون تلفیق 
در این باره به قوت خود باقی است ولی دولت 
این اختیار را از ســه ســال گذشته داشته که 
تغییری در قیمت حامل های انرژی انجام دهد 
اما این کار را نکرده است اما در حال حاضر ما 
معتقدیم تغییر جهت ٥0 درجه ای برای سوخت 

سازگار نیست.
وی ادامه داد: همه ما معتقدیم که قانون باید 
جنبه اجرایی داشته باشد و تصمیمات دولت به نفع 
مردم باشد. دغدغه های نمایندگان در یک مسیر 
اســت و همه به دنبال بهترین راه برای تخصیص 

منابع هستند.
71 هزار پروژه نیمه تمام داریم 

وی در این باره اظهار کرد: در حال حاضر ۷1 
هــزار پروژه نیمه تمام داریم که 6٥ هزار پروژه از 
آن استانی و 6000 پروژه ملی است. طبق بررسی 

آن ٥00 هزار میلیارد تومان برای اتمام آنها لازم 
اســت و با توجه به اینکه در عملکرد یک ســال 
گذشته پروژه های عمرانی ۲0 هزار میلیارد تومان 
اعتبار داشتند اگر بخواهیم محاسبه ای انجام دهیم، 
این پروژه ها با این اعتبار ۲٥ ســال آینده به اتمام 
می رسند بنابراین یک روش استفاده از مشارکت 

از بخش خصوصی و تعاونی است.
یوســف نژاد یادآور شــد: بــه موجب مصوبه 
کمیسیون تلفیق به دولت اجازه داده می شود برای 
جلب مشــارکت بخش خصوصی و تعاونی جهت 
اجرای طرح هــا و پروژه های منتخب جدید نیمه 
تمام و بهره برداری از طرح ها و پروژه های تکمیل 
شــده و یا بهره برداری در قالب مشارکت عمومی 
و خصوصی نســبت به انعقاد قرارداد از روش های 
مختلف از جمله مشارکت، ساخت، بهره برداری و 
برون سپاری اقدام کند و تمام و یا بخشی از وظایف 
و مسئولیت هایش را در تامین کالا و خدمات به 

بخش خصوصی واگذار کند.
حذف بودجه برخی نهادهای فرهنگی 
سخنگوی کمیسیون تلفیق از حذف بودجه 

برخی نهادهای فرهنگی در سال 9۷ خبر داد.
یوسف نژاد ســخنگوی کمیسیون  علی اصغر 
تلفیق بودجه سال 9۷ مجلس شورای اسلامی با 
اشاره به حذف جدول 1۷ از بودجه سال 9۷ گفت: 
در سال های گذشــته دولت مواردی را به عنوان 
کمک به نهادهای خاص و موسســات غیردولتی 
آموزشی و فرهنگی ذیل عنوان جدول شماره 1۷ 

اختصاص می داد که توسط مجلس شورای اسلامی 
تصویب می شد.

سخنگوی کمیسیون تلفیق بودجه سال 9۷ 
مجلس شورای اسلامی افزود: در بودجه سال 9۷ 
دولت جدولی را که بر اساس آن به نهادهای خاص 
و موسسات غیردولتی کمک می کرد حذف کرد اما 
بودجه آنها را در زیرفصل های برخی وزارتخانه ها 
قرار داد که پیش از این حدود ۲00 میلیارد تومان 
برای کمک به این نهادها در بودجه های سالیانه در 

نظر گرفته می شد.
به گزارش خانه ملت، وی ادامه داد: کمیسیون 
تلفیق بر اســاس بررســی هایی صــورت گرفته 
تشــخیص داد کــه کمک به نهادهــای خاص و 
موسسات غیر دولتی فرهنگی و آموزشی در شرایط 
کنونی که حاکم بر بودجه است به صلاح نیست لذا 
با پیشنهاد نمایندگان و تصویب کمیسیون تلفیق 

این بودجه حذف شد.
یوســف نژاد تصریح کرد: ایــن بودجه برای 
سود وام مسکن رزمندگان و معلولان به صورت 
یارانــه اختصاص یافت به گونه ای که ٨0 درصد 
به عنوان یارانه سود مسکن به رزمندگان و ۲0 
درصد به عنوان یارانه ســود مســکن معلولان 
اختصاص یافت، بنابراین در شرایط فعلی با توجه 
به مصوبه کمیسیون تلفیق چیزی به عنوان کمک 
به نهادهای خاص و موسسات غیر دولتی آموزش 
فرهنگی وجود ندارد و بودجه عمرانی آنها در جای 

خود باقی است.

سخنگوی کمیسیون تلفیق خبر داد

توصیه مجلس به دولت برای عدم حذف یارانه بگیران

مسلح  نیروهای  کل  ستاد  رئیس 
با اشاره به اغتشاشات و ناآرامی های 
اخیر گفت: در آشوب های اخیر نیروی 
انتظامی موفق عمل کرد و با متانت، 
صبوری و اقتدار موضوع را مدیریت 

کرد.
سرلشکر محمدباقری در حاشیه نشست 
فصلی فرماندهان نیروی انتظامی در جمع 
خبرنــگاران اظهار داشــت: لازم بود در 
فرصتی، خدمت فرماندهان محترم نیروی 
انتظامی از سراسر کشور برسم و از نزدیک 

از زحمات این عزیزان قدردانی کنم.
وی در پاسخ به سوال یکی از خبرنگاران 
در خصوص عملکرد ناجا در اغتشاشات و 
ناآرامی های اخیــر افزود: نیروی انتظامی 
در آشــوب های اخیر موفــق عمل کرد و 
از فرماندهــی خوب برادر عزیز ســردار 
»اشتری« که به سرعت در صحنه حضور 

پیدا کرد تشکر می کنم.

رئیس ستاد کل نیروهای مسلح تأکید 
کرد: نیروی انتظامی توانست با متانت کامل 
موضوع را مدیریت کند، دشمن در حوادث 
اخیر به دنبال »کشته سازی« و »تلفات« 
بود که ناجا توانست با صبر و تحمل موضوع 
را مدیریت و صف مردم را از اغتشاشگران 

جدا کند. در این ایام شاهد همکاری های 
بســیار خوبی بین نیروی انتظامی با سایر 
واحدهای امنیتی چون سپاه و بسیج بودیم.

رئیس ستاد کل نیروهای مسلح ادامه 
داد: در حوادث اخیر شاهد همکاری نیروی 
انتظامی با سایر دستگاه های کشوری چون 

وزارت کشور ، استانداری ها، شورای تأمین 
امنیت و ... بودیم.

سرلشکر باقری خاطرنشان کرد: نیروی 
ناآرامی های اخیر  انتظامی در مدیریــت 
بسیار توانمند بود و شــاهد توانمندی و 
ظرفیت خوبی در نیــروی انتظامی برای 

این گونه حوادث هستیم.
به گزارش فارس سرلشــکر باقری با 
اشاره به رویکرد مردمداری نیروی انتظامی 
بیان کرد: ناجا در مسیر انجام مأموریت ها 
و بــرای رضایت منــدی مــردم به خوبی 
ایفای نقش می کند و ان شــاء الله شــاهد 
انتظامی  موفقیت های روزافــزون نیروی 
باشــیم. نیروی انتظامی امــروز؛ مقتدر و 
دارای اســتانداردهای قابــل قبول نظام 
اســلامی است و ان شاء الله حرکت در این 
مسیر با قوت ادامه خواهد داشت و شاهد 
تلاش مضاعف نیروی انتظامی برای تداوم 

ثبات، آرامش و امید مردم خواهیم بود.

سرلشکر باقری:

ناجا با متانت، صبوری و اقتدار ناآرامی های اخیر را مدیریت کرد

رئیس قوه قضاییه با تأکید بر لزوم ایجاد 
راه هــای امن متعدد در فضای مجازی گفت: 
باید کاری کنیم که مردم حق انتخاب میان 
گزینه های امن را داشــته باشند و مضطّر به 

استفاده از راه ناامن دشمن نباشند.
به گزارش روابط عمومی قوه قضاییه، آیت الله  
صادق آملی لاریجانی در جلســه مسئولان عالی 
قضایی، گســترش دایره تحریم هــا به بهانه های 
گوناگون را از جمله اقدامات موذیانه آمریکا دانست و 
با اشاره به انتشار فهرست جدید تحریم های اشخاص 
و سازمان ها از جمله شخص رئیس دستگاه قضایی، 
برخی نهادهای مرتبط با سپاه و همچنین شورای 
عالی فضای مجازی، اظهار  داشت: تحریم رئیس 
قوه یک کشور، عبور از همه خطوط قرمز بین المللی 
است و آمریکا باید بداند که جمهوری اسلامی در 
برابر چنین اقدامی ساکت نخواهد نشست. البته نه 
به لحاظ شخصی بلکه از نظر ملی باید مسئولان، 
عکس العمل مناسبی نشان دهند که بیانیه وزارت 
امور خارجه در این زمینه قابل قدردانی اســت اما 
آمریــکا باید بداند که هــر رفتار خصومت آمیزی 
واکنش متناســب خود را از ســوی ایران در پی 

خواهد داشت.
تحریم خود از سوی آمریکا را افتخار می دانم

آملی لاریجانی با اشاره به تحریم خود از سوی 
آمریکا تأکید کرد: از نظر شخصی این امر را افتخاری 

برای خود می دانم و معتقدم که این اقدام دلیل بر 
صحت مســیر و راهی است که در پیش گرفته ایم 
لــذا از این جهت اقدام آمریکا هیچ اهمیتی ندارد. 
مهم این است که جمهوری اسلامی به عنوان یک 
نظام مقتدر در مسیر استقلال خود گام برمی دارد 
و مسئولان نظام نیز با پشتوانه مردمی که همواره 
در صحنه هستند، هیچ خوفی به خود راه نمی دهند.

نباید راه دشمن در فضای مجازی باز باشد
وی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره 
به اهمیت فضای مجازی گفت: آنچه در خصوص 
فضای مجازی فارغ از مســائل فنی آن مورد توجه 
ماست، بحث امنیت این فضا است. فضای مجازی 
یک فضای فوق العاده مهم برای انجام امور گوناگون 
اســت و هیچ کس هم قائل به بســتن اینترنت و 
فیلترینگ همه امکانات آن اعم از پیام رســان ها و 

غیر پیام رسان ها نیست.
رئیــس قوه قضاییه افزود: دلســوزان نظام به 
خوبی می دانند که دشمن می تواند از طریق فضای 
مجازی تأثیرگذار باشد. در همین حوادث اخیر، همه 
دستگاه های امنیتی اذعان داشتند که از مسیر یک 
پیام رسان، افراد تحریک به آشوب می شدند و در 
همین فضا ساخت بمب آموزش داده می شد. واقعاً 
کــدام پدر و مادری می پذیرد که فرزندش از این 
طریق تحریک شود و پرچم کشور یا ساختمانی را 
آتش بزند؟ براین اســاس ما معتقدیم نباید راه را 

برای دشمن باز کنیم.
آملی لاریجانی با اشاره به برخی اظهارنظرها 
تصریــح کرد: چه کســی گفته که مســیر امن 
در فضای مجازی فیلتر شــود؟ متأسفانه برخی 
تحلیل هایشان در این زمینه کاملًا خطاست. این 
که گاه گفته می شود فیلتر فایده ای ندارد و ما باید 
با اعتماد به مردم به آنها حق انتخاب دهیم، اتفاقاً 
حرف خود ماست. ما می گوییم برخی دستگاه های 
عریض و طویل متولی در این زمینه که با مالیات 
مردم و از محل بیت المال اداره می شوند موظف 
بوده اند راه های امن متعددی در فضای مجازی 
ایجاد کنند تا مردم حق انتخاب داشته باشند و 
مجبور نباشــند از فضایی استفاده کنند که در 
اختیار دشمن اســت. آیا ما انتخابی برای مردم 
جز راه اداره شده توسط دشمن باقی گذاشته ایم؟ 
استدلال برخی مانند این است که پلیس به جای 
انجام وظیفه انتظام بخشی خود بگوید من همه 
چیز را آزاد می گذارم تا مردم خودشان ترافیک 

را مدیریت کنند. 
وی بــا تأکیــد بر ضــرورت بهــره مندی از 
اســتعدادهای پرشــمار داخلی در عرصه فضای 
مجازی، خاطرنشان کرد: ایجاد مسیرهای امن در 
فضــای مجازی با بهره مندی از متخصصان قوی و 
ذهن های مستعد در کشور قابل تحقق است منتها 
این امر در گرو فراهم ســاختن مجال، امکانات و 

مشوق های مناسب است. 
رئیس قوه قضاییه افزود: آیا ما مرکز تحقیقاتی 
داریــم کــه امکانــات و مشــوق های لازم را به 
استادان و دانشجویان خوش استعداد که بی منت 
کار می کننــد فراهم کند؟ آیا بــا فراهم آوردن 
چنین شــرایطی، استعدادهای داخلی نمی توانند 
نرم افزارهــای لازم را برای فضــای مجازی تهیه 
کنند؟ بنابراین ما باید کار دشمن را به دقت رصد 
کنیم. آمریکا که سایت های علمی و مجلات خود 
را به روی پژوهشگران ایرانی مسدود می کند و به 
دانشمندان ما اجازه نمی دهد که برای حضور در 
همایش های علمی به این کشور بروند، چگونه برای 
فیلتر شــدن تلگرام در کشور ما دلسوزی می کند. 
مشخص است که از مسدود بودن تلگرام به دلیل 
آنکه نمی توانســت به برخی از اهداف خود دست 

یابد، ناراحت بود. 
آملی لاریجانی با طرح این پرســش که چرا 
باید ۴0درصد پهنای باند اینترنت کشور در اختیار 
تلگرام باشد و بعد یک مسئول جمهوری اسلامی 
بخواهد بابت بستن چند کانال تلگرامی با مدیر این 
پیام رسان وارد مذاکره شود؟ تصریح کرد: ما باید با 
همان اقتداری که در فضای حقیقی راه دشمنان را 
سد می کنیم و از مرزهای خود حفاظت می کنیم، 
در فضای مجازی نیز راه دشــمن را سد کنیم و از 

مرزهای مجازی حفاظت کنیم.

رئیس قوه قضائیه:

نباید راه دشمن در فضای مجازی باز باشد

سیدحســن قاضی زاده هاشمی وزیر 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی به همراه 
اجتماعی  ایازی معاون  سید محمدهادی 
وزارت بهداشت با حضور در منزل سردار 
با خانواده  شهید حســن طهرانی مقدم 

شهید دیدار و گفت وگو کرد.
در این دیدار همسر شهید طهرانی مقدم در 
ســخنانی خطاب به وزیر بهداشت گفت: شما 
مردان باهمت و تلاشگری هستید که در زمینه 
بهداشت و پزشکی به جامعه خدمت می کنید 
و توانسته اید تحولی سازنده و پایدار در عرصه 

پزشکی و سلامت ایجاد کنید.
وی بیان کرد: ما به این افتخار می کنیم که 

برنامه ها و فعالیت های حاج حسن و همکارانش 
توانســته افسار رئیس جمهور آمریکا را که در 
جهان قلدری می کند نگه دارد و جامعه نیازمند 
فعالیت در زمینه های گوناگون است و ان شاءالله 
خداوند به شــما و مسئولین خدمتگزار کشور 

توفیقات روزافزونی را نصیب کند.
وزیــر بهداشــت نیز در ســخنانی گفت: 
امیدواریــم بتوانیم اقدامات شایســته مردم و 
انقلاب اسلامی را رقم بزنیم و در رفع احتیاجات 

مردم قدم برداریم.
در پایان این دیدار وزیر بهداشت با اهدای 
لوح تقدیر و هدایایی از خانواده شهید طهرانی 

مقدم تقدیر کرد.

دیدار وزیر بهداشت 
با خانواده شهید طهرانی مقدم

مراســم اختتامیه بیست و سومین 
دوره جشنواره تحقیقات علوم پزشکی 
رازی دیــروز 25 دی ماه در محل تالار 
امام خمینی )ره( دانشگاه علوم پزشکی 
شهید بهشتی با حضور اسحاق جهانگیری 
معاون اول رئیس جمهور، سورنا ستاری 
معاون علمــی و فناوری رئیس جمهور، 
دکتر سید حسن هاشمی وزیر بهداشت 
و جمعی از روسای دانشگاه ها برگزار شد.

بیست و سومین جشنواره تحقیقات علوم 
پزشکی رازی در سه گروه علوم پایه پزشکی، 
علوم بالینی و ســلامت، ابداعات و اختراعات 

و فناوری برگزار شــد که در این دوره تعداد 
6٥ نفر در گروه علوم بالینی و سلامت، 1٣٥ 
نفر در گروه علوم پایه پزشــکی و ۴6 نفر در 
گروه ابداعات و اختراعات و فناوری شــرکت 
کردنــد و در نهایت 11 نفر در حوزه حقیقی 

برگزیده شدند.
در این مراســم همچنین از ٨  محقق، ۲ 
پژوهش برتر، یک محقق جوان، ٣ دانشــگاه 
علوم پزشکی، یک پژوهشکده علوم پزشکی، 
6 مرکــز تحقیقاتــی، ٣ کمیتــه تحقیقات 
دانشــجویی و ۲ مجله علمی/پژوهشی علوم 

پزشکی تقدیر شد. 

با حضور معاون اول رئیس جمهور صورت گرفت

تقدیر از محققین برتر علوم پزشکی
در جشنواره رازی

بقیه از صفحه 2
به گزارش رسا، وی گفت: وقتی به تاریخ و روایات مراجعه می کنیم قضیه  »أمن 
الله أم من رسوله«، فقط یک جا مطرح شده، هیچ جای تاریخ پیامبر نداریم که پیامبر 
مطلبی را فرموده باشند و بعد اصحاب این سؤال را کرده باشند، فقط در روز غدیر 
خم بعد از اینکه ولایت امیرالمؤمنین)ع( را اعلام کردند به اصحاب فرمودند »سَلِّمُوا 
عَلـَـی عَلیٍِّ بإِمِْرَهًِْ المُْؤْمِنِین«، تکلیفی بر عهده  آنها قرار داد که به علی بن ابیطالب 
بگویید »السلام علیک یا امیرالمؤمنین«؛ این مطلب برای خلیفه  اول و دوم و جمعی 
دیگر سنگین بود که به علی بن ابیطالب بگویند »السلام علیک یا امیرالمؤمنین«، 

لذا این سؤال را مطرح کردند.
رئیس مرکز فقهی ائمه اطهار)ع( افزود: البته از طرح این سؤال استفاده نمی شود 
که می خواستند مخالفت کنند، ممکن است توجیه این باشد اگر از ناحیه  خداست 
اهتمام بیشتری داشته باشند و سؤال برای اهمیت موضوع بوده، جوابی هم که پیامبر 
دادند خیلی عجیب است که فرمودند »من الله و من رسوله«، یعنی از مواردی است 

که فرض الله و فرض النبی است و تکلیفی دو قبضه به شمار می رود.
دلالت های قرآنی بر عصمت معصومین

جامعه مدرسین حوزه علمیه قم نیز در بیانیه ای خاطرنشان کرد: »خطاناپذیری 
کلام خدا روشن است و آیة کریمه »لا یأَْتیهِ البْاطِلُ مِنْ بیَْنِ یدََیهِْ وَ لا مِنْ خَلفِْهِ« آن 
را مورد تاکید صریح قرار داده است. خطاناپذیری و عصمت رسول اکرم در گفتار و 
رفتار نیز از مسلّمات دین اسلام و مورد اتفاق قاطبة مسلمین است و آیات کریمة 
سُــولَ فَقَدْ أطَاعَ الّله« و » وَ ما کانَ لمُِؤْمِنٍ وَ لا مُؤْمِنَهًٍْ إذِا قَضَی الّله وَ  »مَنْ یطُِعِ الرَّ
رَسُولهُُ أمَْرًا أنَْ یکَُونَ لهَُمُ الخِْیَرَهًُْ مِنْ أمَْرِهِمْ« و »وَ ما ینَْطِقُ عَنِ الهَْوی«، »إنِْ هُوَ إلِّا 
وَحْيٌ یوُحی« و ده ها آیه دیگر قرآن کریم بر عصمت رسول اکرم )صلی الله علیه و 
آله و سلم( بلکه بر عصمت قاطبه پیامبران الهی به صراحت دلالت دارند. افزون بر 
صدها روایت صحیح و مسلم الصدور از نبی اکرم و سایر معصومین )علیهم السلام( که 
عصمت پیامبران الهی بویژه رسول اکرم و ائمه دوازده گانه معصوم )سلام الله علیهم( 
را به صراحت اثبات می کنند خطاناپذیری امامان از اهل بیت )سلام الله علیهم( نیز 
در آیات قرآن کریم از قبیل آیة تطهیر، و در روایات صحیح و متواتر فراوانی نظیر 
حدیث ثقلین »انی تارک فیکم الثقلین کتاب الله وعترتی ما ان تمسکتم بهما لن 
تضلوا بعدی: کتاب الله فیه الهدی والنور حبل ممدود من السماء الی الارض وعترتی 
اهــل بیتی وان اللطیف الخبیر قــد اخبرنی انهما لن یفترقا حتی یردا علی الحوض 
وانظروا کیف تخلفونی فیهما« که مورد اتفاق قاطبة مسلمین و کلیه مذاهب و فرق 

اسلامی است و ده ها روایت مسلّم الصدور دیگر به اثبات رسیده است.«
در بخــش دیگری از این بیانیه آمده اســت: »اکیدا توصیه می کنیم بعضی از 
مســئولین از ورود به مسائل اعتقادی و تخصّصی فکری در اظهارات خویش پرهیز 
کنند و به جای آن تلاش خود را به حل مشکلات معیشتی و گرفتاری های اقتصادی 
مردم معطوف و آنچه مردم از شماها انتظار دارند گره گشائی از مسائل و مشکلات 
زندگی آنان است، نه اظهار نظر در مسائل اعتقادی و تخصصی که نه تنها گرهی از 
کار مردم باز نمی کند که افزون بر مشکلات دنیوی آنان، دین آنان را نیز با مشکل 

مواجه می کند.«
رئیس جمهور نقدپذیری را از خود شروع کند

آیت الله عباس کعبی، نماینده مردم خوزستان در مجلس خبرگان رهبری نیز 
در گفت وگو با رسا ابراز داشت: متأسفانه سخنانی مطرح می شود که از نظر تاریخی 
و مبنای اعتقادات شــیعی در بعد عصمت رسول الله)ص( و ائمه طاهرین)ع( اشتباه 
است، این سخنان قابل نقد جدی بوده و بهتر است که این مسئول اجرایی به جای 

ایجاد شوک اعتقادی به جامعه، نقدپذیری را از خود شروع کند.
وی گفت: تعجب می کنم چرا کسی که همه آبرو و حیثیت خود را از حوزه و 
لباس روحانیت دارد و در جایگاه پاســداری از دین و اخلاق است سخنانی به زبان 
می آورد که برداشــت کلی تضعیف باورها و ارزش های اســلامی و اعتقادات مسلم 
شیعی است، چیزی به ذهن نمی رسد مگر اینکه این کارها نوعی فرافکنی و فرار از 
پاسخگویی به مسئولیت اصلی که حل مشکلات معیشتی مردم و تلاش برای ارتقای 

سطح کارآمدی نظام به شمار می رود، است.
نماینده مردم خوزستان در مجلس خبرگان رهبری تأکید کرد: دل نگرانی همه 
حوزویان، علما و مراجع تقویت دین، اخلاق و پاسداری از مذهب حق جعفری اثنی 
عشری، حفظ نظام اسلامی، حل مشکلات معیشتی مردم و تأکید بر ارتقای سطح 
کارآمدی نظام اســلامی است و تضعیف اعتقادات، آن هم بواسطه مسئول دستگاه 

اجرائی را برنمی تابند.
بیانیه فرافکنانه دفتر رئیس جمهور

ادعــای رئیس جمهور با اینکه کاملا ناصواب و مغلوط اســت و توبه را ضروری 
می ســازد اما دفتر وی با صدور بیانیه ای، به توجیه و موجه سازی پرداخت. در این 
اطلاعیه آمده اســت: »در پی برخی حاشیه ســازی ها پیرامون ســخنرانی ریاست 
محترم جمهوری در دیدار وزیر و معاونان وزارت امور اقتصادی و دارایی )مورخ 1٨ 
دی ماه سال 96( به اطلاع می رساند: مطالبی همچون »قابل نقد بودن معصومین 
علیهم السلام« که با تقطیع و تحریف هدفمند جملات رئیس جمهور، ابتدائاً از سوی 
یک چهره سیاسی بیان شد و متاسفانه زمینه ساز قضاوت و موضع گیری گروهی از 
رسانه ها، اشخاص و برخی تشکل های حوزوی گردید؛ کاملًا کذب است و از جمله، به 
هیچ عنوان عبارت »امام زمان )عج( هم قابل نقد است« نه در سخنان ایشان وجود 
داشته و نه از آن قابل استنباط می باشد. بدیهی است باور و اعتقاد به عصمت انبیاء 

و معصومین علیهم السلام از مسلمات قطعی مذهب تشیع است.«
در ادامه این اطلاعیه آمده اســت: »حجت الاســلام و المسلمین دکتر حسن 
روحانی در بخشــی از ســخنرانی مورد نظر)که متن و فیلم کامل آن نیز در پایگاه 
اطلاع رسانی ریاست جمهوری منتشر شده و موجود است( بوضوح از ضرورت تحمل 
نقد در حکومت ســخن می گویند و به عنوان شاهد مثال تاکید می کنند که حتی 
در دوره حکومت معصومین علیهم السلام هم آن بزرگواران به مردم اجازه می دادند 
نظرات و نقدهای خود را مطرح کنند. این نکته بیانگر سعه صدر، بزرگواری و تحمل 
در مشی حکمرانی معصومین و پذیرش نقد مردم و اظهارنظر آنها نسبت به اجزای 
حاکمیت و نه معصوم)ع( اســت. این جملات علاوه بر اینکه قرائن تاریخی، فقهی و 
کلامی بسیاری دارد، به معنای قابل نقد بودن معصومین )ع( نبوده و اینگونه نیز قابل 
استنباط نیست. از اصحاب رسانه، سیاسیون، تریبون داران، خطبا و خصوصا علمای 
ارجمند و فضلای محترم حوزوی انتظار می رود پیش از آنکه مطالب تحریف شده 
و بعضا هدفمند برخی چهره های سیاســی در رسانه ها را ملاک قضاوت و نقد قرار 
دهند؛ به اصل جملات بیان شده از سوی رئیس جمهور )که به راحتی از طریق پایگاه 
اطلاع رسانی ریاست جمهوری president.ir در دسترس است( رجوع فرمایند که 

پیامبر عظیم الشان اسلام)ص( فرمود: »انی بعثت لاتمّم مکارم الاخلاق«
البته متن سخنان روحانی در ابتدای گزارش گواه روشنی بر نادرست، دوپهلو 
و شــبهه آمیز بودن این ادعاســت. علاوه بر اینکه اظهاراتی از این جنس از ســوی 

رئیس جمهور کاملا مسبوق به سابقه است.
بدیهی است که رسیدگی به مشکلات و معضلات کشور از قبیل رکود، بیکاری، 
گرانــی، تورم، تعطیلی واحدهای تولیدی و وعده های بر زمین مانده جزو مســائل 
اولویت دار کشور است و شایسته و بایسته است که رئیس جمهور به جای ارائه انگاره 

و فرضیه و نظریه به حل این نابسامانی ها بپردازد.
تشییعپیکرمطهرشهیدانبارکی

دربوشهر
با حضور گســترده مردم بوشهر، پیکر مطهر شهید حمید 

انبارکی در بوشهر تشییع شد.
به گزارش خبرگزاری فارس از بوشــهر، پیکر مطهر شــهید حمید 
انبارکی که در سال 1٣6۷ به درجه رفیع شهادت نائل شده بود، دیروز 

در بوشهر تشیع شد.
بر اساس این گزارش، شهید انبارکی که در زمان شهادت نوجوانی 
16 ساله بود، در عملیات بازپس گیری جزیره مجنون به شهادت رسید 
که با تلاش کمیته جست و جوی مفقودین ستاد کل نیروهای مسلح پیکر 

مطهرش دیروز با استقبال باشکوه مردم بوشهر تشییع شد.
پیکــر مطهر این شــهید دوران دفاع مقدس فردا در شــهر اهرم 
 مرکز شهرســتان تنگستان، تشــییع  و در زادگاهش روستای انبارک 

دفن می شود.

رئیس جمهور به جای توبه
اظهارات نادرست خود را توجیه كرد!


